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MINDENSZENTEK ÜNNEPE                    A év              1– 4 oldal 

 

Olv.: Jel 7,2-4.9-14  – 1Jn 3,1-3 – Mt 5,1-12a 

A nyolc boldogság 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

Szentmise bevezetése 

Szenteket ünnepelünk, győzteseket! 

 

Kedves Testvérek! Isten nem túlélésre szán bennünket! Isten azt akarja, hogy a mi 
természetes törekvéseink kiteljesítsék az életünket! Mindenki győzni akar! Mindenki sikeres 
szeretne lenni! Álszerénységből senki se visszakozzon, ez egészen természetes törekvése 
mindegyikünknek. Csak a kérdés az: Mi a győzelem a mi gondolkodásunk szerint? Mi a siker 
a mi felfogásunkban? A mai ünnep ezért fontos! Most ne a halottakra gondoljunk. Holnap 
egész nap a halottak napja lesz. 
 

Ma a szentekre figyeljünk, akik hívnak bennünket, 
akik a megújulást akarják mindegyikünk életében, 

 nemzetünk életében, Európa életében! 

 

Minden ember megújulása az új világ záloga! Isten új embereket akar, új világot akar! A 
szentek követendő példák! Imádkozzunk azért, hogy minél több ember akarjon új életet élni! 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Mi lesz a jutalom? Ma a temetőket jártam különböző városokban, 
útközben hallgattam a rádiót, ami egész nap az ünneppel foglalkozott. Megdöbbentem azon, 
hogy a jutalmat magyarázták. Mit tudunk a jutalomról? Jézus azt mondja: Csak a mennyei 

Atya tudja, hogy mit jelent a jutalom! Az az Isten titka! Mi emberek ezt feszegetjük, ezekről 
mondunk legkülönbözőbb ötleteket. Találgatások! Amikor a pogány emberek hallgatják 
ezeket a gondolatokat, vajon mi születik a szívükben? Ma nem a jutalomról van szó! 
 

A szentek állnak előttünk,  
a győztesek! 

  

Mit jelent ez a győzelem 
Miért ünnepeljük ezeket a győzteseket? A szentek nem olimpikonok, nem a világ különböző 
területein győztesek! Az életben győztesek! Ezek a győztesek emberré váltak! A győztes 
ember az, aki emberi életet él, emberhez méltó életet él! Tele vagyunk gondokkal, bajokkal, 
csalódásokkal, keressük az élet értelmét! A győztes emberek fölfedezték a titkot, el tudták 
fogadni, hogy Isten megismerése a lehetőség! Isten, aki Jézus Krisztusban megmutatta magát!  
 

Emberré lenni csak a világgal ellentétben lehet! 

A világ erőivel szemben lehet az ember emberré! 

 

Ha ezt nem ismerjük föl, akkor a világ elnyel bennünket! Jó lenne, ha megakadnánk a világ 
torkán, mert a keresztény eszme - amit Jézus Krisztus megjelenített - egyszer már új arculatot 
adott a világnak, amely eszme itt Európában bontakozott ki a legcsodálatosabban!  
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Kérdés az, hogy most megvan-e ez a lehetőség? 

Isten segítségével és Istenben minden lehetséges! 

 

A megújulás 
Mindenszentek ünnepén a megújulást kell ünnepelnünk, mert mindegyikünk megújulhat, Isten 
előtt méltó emberi életre juthat, de a világ ellenében, a világ gonosz, hatalmas erőivel 
szemben! Fölismerjük azt, hogy emberi életünk az Isten kezében van, Isten közelében 
ismerhetjük föl küldetésünket, aki kinyilatkoztatja nekünk a szeretetét!                                                                                                                                                                                      
 

Az új ember az a valaki, aki az Istennek válaszol, 
aki fölismeri azt a titkot, 

amiért mindent érdemes kockáztatni,  
mindent érdemes odaadni! 

 

Az összes többi jön hozzá, éppen annyi, amennyire szükségünk van az ételből, ruhából és a 
szükséges kellékekből. Nem ez a döntő! A döntő az, hogy az ember emberi arcát megmentse, 
e világi küldetését fölismerje olyanféleképpen, hogy azért mindent érdemes odaadni!  
 

Az igazi erők bennünk vannak,  
amikkel szemben föl kell venni a küzdelmet! 
Az emberi szívben van  
minden jónak, minden rossznak a csírája! 
Önmagunkkal kell fölvenni a küzdelmet! 
Aki a világ és az élet  
különböző terein akar küzdeni, az elvétette az életét!  
Először önmagunk fölött kell megszerezni a győzelmet!  
Aztán a kegyelem által megmerített és átizzott erővel, 
majd az új erővel már lehet küzdeni!  

 

Fehérre mosták ruhájukat 
A mai estén azért kellene imádkozni, hogy mindegyikünk ismerje fel, mi az, amivel harcolnia 
kell önmagával, hogy aztán Isten követeként élhesse életét ebben a világban, amely világot az 
Isten ránk bízott! Élhessük az egymással való kapcsolatunkat, mert Isten egymásra bízott 
bennünket! Hogyan tudna ebben a világban valamire is jutni az az ember, aki önmaga 
bűvkörében, bűvöletében él? Mire lehet használni? Mit használ? Önmagából nem tudott 
kijönni! Ki kell jönnünk abból a börtönből, amit magunknak készítünk! 
 

Azt hallottuk, fehérre mosták ruhájukat  
a Bárány vérében! 

Milyen misztikus és titokzatos csere! 

 

Aki a maga feje után megy,  
aki az isteni gondolatokat elfelejtette,  

az beszennyezi magát!  
Ezt a szennyet mossa le rólunk a Bárány vére  
azzal, hogy meghal értünk,  
azzal, hogy a világban fölragyogtatja szeretetét,  
amely megtisztít, átalakít és formál bennünket!  
A szentek azok, akik fölismerték azt, 
hogy szennyes ruhában nem lehet élni! 
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A győzteseket koszorú illeti 
Ma temetőt járunk, koszorúkat viszünk a sírokra. Én is jártam-keltem a temetőben és néztem 
az új temetői szokásokat. Egyre kevesebb a koszorú! Észre se vesszük és kihúzzák lábunk 
alól a talajt, mert a koszorú a győzteseknek jár! Pál apostol írja és üzeni nekünk: a győztest 
koszorú illeti meg! Mikor gondoljunk erre, ha nem éppen a győztesek ünnepén! Az emberek 
koszorút visznek a győzteseknek! Ez ugyanakkor az embert mozgósítja, hogy ő is a 
nyomukba induljon! Rendkívül fontosak ezek az ősi szokások, nem a keresztény világ 
szülöttei, a pogány világokból jönnek, mint az élő virágok!  
 

A győztes az életről vall! 

A győztes az életet koronázza meg! 

 

Ha körülnézünk, mindenütt a fenyőtobozok, különböző kitalált művészi dolgok,  
csak itt nem művészetről van szó, hanem örökségről! 

 

Fények a temetőben  
Visszaemlékezem gyerekkoromra, az esti temetőkre. Sajnos a városi emberek ilyen 
élményektől is megfosztatnak. Nappal vagyunk a temetőben, aztán be is zárják a kapukat 
kicsit később. De a falusi temetők nyitva, tárva.  
 

A fények üzennek, mert sötétben nem lehet élni!  
Sötétben az ember eltájolódik!  
A fények azokról szólnak, akik a világ világosságai! 
A győztesekről, akik fényt gyújtanak számunkra, 
mert győztek a világ erőivel szemben  
és önmaguk gonosz erőivel szemben! 

 

Győzni 
Emberré válni csak a világ ellenében lehet! Aki nagyon barátkozik a világgal, annak a 
lehetőségei elmúltak! A világban élünk, de nem a világnak élünk! Az utóbbi időben sokat 
foglalkozom Szent István királyunk, Szent László királyunk küldetésével. Világos és 
egyértelmű, hogy a hatalom - ami a világ kezében van - csak akkor ér valamit, 
 

ha a hatalomnak égi küldetése van! 

 

E nélkül a hatalom leigáz, a hatalom eltipor! Lehetetlenné teszi az életet! Győzni kell ahhoz, 
hogy élni tudjunk! Szeressük ezt a világot! Gyönyörű ez az Isten teremtette világ! Vegyük a 
kezünkbe, de ne a világ uralkodjon rajtunk, hanem mi uralkodjunk rajta, akkor a 
küldetésünket be tudjuk tölteni! 
 

Akkor van remény arra, 
hogy formáljuk, alakítjuk a világ arculatát! 

Új mélysége lesz az emberi kapcsolatainknak! 

A mai hősök ezt az üzenetet küldik nekünk! 

 

+  A M E N  + 

Imaszándék Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! A szentek vonzanak! Egész papi életemben sokat gondolkodtam Szent 
István művén. Most Szent László évében, a vele kapcsolatos új ismeretek nyomán egészen 
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sajátos fény vetült első Szent Királyunkra. Ami csodálatos, hogy akkor tömegek érkeztek 
Magyarországra, mert Szent István közelében akartak lenni. Segíteni akartak, azért jöttek, 
hogy az ő műve sikerüljön! Ennyire fény lett Szent István példája! Erre kellene többet 
gondolnunk ahhoz, hogy visszaszerezzük azokat a lelki értékeinket, amelyek virágoztak 
évszázadokon keresztül! Talán elpazaroltuk őket, de megvannak! Most ebben az imádságban 
gondoljunk erre! 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Felolvastuk az evangéliumban a boldogságokat. Mi éppen eleget vagyunk 
boldogtalanok! Hallottuk, hogy kik a boldogok. Ezeknek a boldogságmondásoknak két 
rendkívül fontos pillére van:  
 

Az egyik pillér: Boldogok a lélekben szegények! 

A másik pillér: Boldogok, akik Miattam üldözést szenvednek!  
Ez a két pillér tartja ezeket a boldogságokat!  
Néha sírunk, szomorkodunk, ilyen van.  
A lényeg az, hogy e közben az ember lelki békéje el ne vesszen!  

 

Boldogok a lélekben szegények, akiknek az Isten mindennél fontosabb!  
Ők azok, akik Istent nem mérik semmivel, semmihez, sem javakhoz, sem emberi sikerhez! 
Ők, amikor Istenre találnak, akkor mindent odaadnak, mert számukra ez új életet jelent! 
Minden egyéb sajátos értelmet nyer. Nem lesz értelmetlen, sajátos értelmet nyer. Ez az egyik 
pillér. Akinek minden fontosabb az Istennél, az menthetetlen! 
 

Boldogok, akik Miattam üldözést szenvednek 
Az üldöztetés, akit Miatta üldöznek! Most ez nagyon aktuális! A keresztényeket mindig 
üldözték, mert a világ nem tud mit kezdeni azzal a szemlélettel, amely nem a világ 
csodálatában áll, hanem az ember művében! Ez egészen mást jelent! Gondoljunk erre, amikor 
boldogok szeretnénk lenni! 
  

Holnap a halottainkért imádkozunk 

és erősítjük a kapcsolatot mindenkivel,  

aki a földön élt! 
 

Mindenszentek ünnepének áldása 

 

A mi Urunk, Istenünk, aki szentjeinek dicsősége és ujjongó öröme, áldjon meg titeket 
örökké tartó áldásával ezen a szép ünnepen!                                                          Amen                              

A szentek közbenjárására szabadítson meg titeket a földi élet minden bajától, életük jó 
példája oktasson és vezessen, hogy mindig készen álljatok Isten és embertársaink 
szolgálatára!                                                                                                            Amen 

Nyerjétek el az összes szenttel annak az örök hazának örömeit, amelynek lakói között 
gyermekeit örökké tartó békességben boldogan látja Anyaszentegyházunk!         Amen 

             

Áldjon meg benneteket a mindenható Isten, 
az Atya, a Fiú és a Szentlélek!  

                    


